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Bērnudārza «Cālītis» pedagogi un audzēkņi priecājas par jauno sporta inventāru, kas  
palīdz bērniem attīstīt dažādas kustību prasmes mūsdienīgi un radoši.

Mācību gads novada izglītības 
iestādēm ir sācies ar 

papildinātu sporta inventāra 
klāstu, kas bija iespējams, 
pateicoties domes īstenotajam 
projektam «Sporta inventāra 
iegāde Iecavas novada 
vispārējās izglītības iestādēs». 

Projektu līdzfinansēja Izglī-
tības un zinātnes ministrija. 

Izmainītais projektu konkursa 
nolikums šogad sporta inven-
tāra pretendentu sarakstā ļāva 
iekļaut arī pirmsskolas izglītības 
iestādes (PII), par ko ir ļoti ap-
mierināti šo iestāžu sporta pe-
dagogi. 

das gadsimtos veidojušās Iecavas 
kultūrvēsturiskajā centrā un par-
kā, kas ir Iecavas lepnums. Tai ir 
liela kultūrvēsturiskā vērtība, tās 
arhitekts, iespējams, ir Severīns 
Jesens, slavens arhitekts, kas pie-
dalījies Rundāles pils projektēša-
nā. Te ērti un ātri var nokļūt gan 
iecavnieki, gan tūristi, braucot uz 
Rundāli un Mežotni». 

Ēka Grāfa laukumā ir piemē-
rota vieta, kur izveidot Napoleona 
karu 1812. gada Iecavas kaujas 
ekspozīciju, kas piesaistītu tūris-
tus un citus interesentus.

Deputāti konceptuāli vienojās, 

ka neviens nav pret ēkas iegādi 
un Iecavai nepieciešams savs mu-
zejs (84 pašvaldībās no 106 ir savi 
muzeji, Iecava ir to 22 pašvaldību 
skaitā, kur tāda nav).

Vai pašvaldībai būtu nepie-
ciešams iegādāties ēku par īpaš-
nieku piedāvāto cenu, kas ir  
70 000 eiro? Vai arī ēkas iegādi 
varētu apsvērt, ja īpašnieks piedā-
vātu ēku pārdot par 44 500 eiro?

Viedokli var izteikt, iesniedzot 
rakstisku atbildi domes kancelejā, 
rakstot uz e-pastu annija.jakovle-
va@iecava.lv vai zvanot pa tālruni 
25774419. 

Iecavas novada dome jautā
Iecavas novada dome  
vēlas uzzināt iedzīvotāju  
viedokļus saistībā ar ēku  
Grāfa laukumā 3, kur biedrība 
«Arhīvs» ierīkojusi sporta un 
novada vēstures materiālu 
ekspozīcijas. 

Dome ir saņēmusi SIA «Smil-
taiņi Iecavā» piedāvājumu iegā- 
dāties bijušo Iecavas muižas  
klēti-brūzi Grāfa laukumā 3 par 
71 143 eiro. Pamatojoties uz 
šo vēstuli, pašvaldība pasūtīja  

SIA «Interbaltija» novērtējumu un  
16. aprīlī saņēma atzinumu par 
nekustamā īpašuma tirgus vērtī-
bu, saskaņā ar kuru ēka novērtēta 
par 44 500 eiro. Pašvaldība nosū-
tīja SIA «Smiltaiņi Iecavā» vēstuli 
ar šādu piedāvājumu, taču tāds 
piedāvājums īpašniekiem nebi-
ja pieņemams, un dome saņēma 
viņu atkārtotu piedāvājumu par 
70 000 eiro.

Biedrības «Arhīvs» valdes lo-
ceklis Kārlis Sinka uzskata, ka 
«nevienā citā vietā Iecavā nav 
realizējami līdzvērtīgi pasākumi. 
Ēka Grāfa laukumā 3 tomēr atro-

Annija Jakovļeva 
sabiedrisko attiecību speciāliste

Sportos daudzveidīgāk

Ineta Bramane 
pašvaldības projektu vadītāja 
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Deputātu tribīne : : :

Guntis Arājs
(Nacionālā apvienība «Visu 
Latvijai!»-«Tēvzemei un 
Brīvībai/LNNK», «Centriskā 
partija LATVIJAS ZEMNIEKU 
SAVIENĪBA») 

Siltā un sausā sezona iet uz 
beigām, un varam novērtēt ceļu 
pie Dzimtmisas, kuru pēc depu-
tātu lēmuma pavasarī apstrā-
dājām ar pretputekļu materiālu 
NaCl. Rezultāts tiešām ir labs. 
Pēc vairākkārtējiem iedzīvotāju 
lūgumiem jūlijā līdzīgi apstrā-
dājām V7 ceļu gar dzirnavām 
kilometra garumā. Darbus, kā 
iepriekš, veica Iecavas novada 
ceļu uzturētājs – VAS «Latvi-
jas Autoceļu uzturētājs» Iecavas  
iecirknis, kuru es pārstāvu. Šo-
reiz pasākumu finansiāli atbalstī-
ja AS «Latvijas Valsts ceļi», pielie-
tojot efektīvāku materiālu – CaCl, 
kam piemīt lielāka spēja piesais-

Šoreiz un turpmāk rubrikā DEPUTĀTU TRIBĪNE  
savu viedokli par aktualitātēm novadā paudīs kāds no  
15 Iecavas novada pašvaldības deputātiem, kuri domē  
ievēlēti 2013. gada 1. jūnijā.

tīt mitrumu. Šis risinājums uzrā-
dīja krietni labākus rezultātus – 
efektivitāte saglabājās ilgāk. Šeit 
ceļa intensīvā noslodze, radot 
putekļus, apgrūtināja tuvu ceļam 
dzīvojošos iedzīvotājus. Saņemtā 
pateicība liecina par to, ka viņi 
to patiešām novērtē. Cerēsim, ka 
arī turpmāk izdosies rast finan-

Komada «Zvaniņi»: (no kreisās) Reinis Smalkais, Dans Bastons 
un Keita Ūdre.

sējumu šiem risinājumiem un ne 
tikai minētajiem diviem ceļa pos-
miem.

Pateicoties valsts mērķdotā-
cijas palielināšanai šī gada ceļu 
ikdienas uzturēšanas darbiem, 
tiek pļautas ceļu nomales. Daudz 
līdzekļu ir izlietots, savedot kār-
tībā ceļus ar šķembu segumu, 
taču darāmā vēl daudz – jātiek 
galā ar krūmu ciršanu ceļu no-
malēs, uzaugumu noņemšanu 
un grāvju izveidi. Pagaidām sva-
rīgākais ir nodrošināt regulāru 
pļaušanu, lai nomales neturpina 
aizaugt ar krūmiem, kas aizsedz 
ceļa redzamību un apdraud sa-
tiksmes drošību.

Novada dome iedalījusi līdzek-
ļus trīs autopaviljonu izbūvei vie-
tās, kur bērniem un jauniešiem 
nav, kur patverties no nelab-
vēlīgiem laikapstākļiem, gaidot 
skolēnu autobusu. Paviljoni būs 
Zālītē, Audrupos un Dzimtmisas 
pusē netālu no Jaunkalniņu ka-
piem. Pieturvietu iekārtošana uz-
labos arī pasažieru iekāpšanas 
un izkāpšanas drošību. Ir jau 
izveidoti vietu paplašinājumi un 

šķembu pamats paviljonu uzstā-
dīšanai.

Priecājos, ka ir uzsākts Ieca- 
vas vēsturiskā parka rekonstruk-
cijas process. Līdz šim parks kal-
poja vien kā zaļā zona tranzīta 
ceļam no Iecavas centra uz Dar-
tijas mikrorajonu. Lai gan tajā ir 
estrāde, tiltiņš un piemineklis, 
parks ir zaudējis tā sākotnējo 
būtību. Tas ir salīdzinoši plašs, 
taču nav piemērots pastaigām, 
kurās izbaudīt parka burvību. 
Arī vēsturiskā liepu aleja no sar-
ga namiņa Rīgas ielā līdz koka 
tiltiņam ir zaudējusi savu nozīmi. 
Gribētos Parka ielas liepu alejā 
atkal redzēt gājēju celiņu, kas 
tika pamests novārtā, kad ierīko-
ja autostāvvietu un jauno gājēju 
celiņu uz estrādi no tiltiņa puses. 
Paldies tiem iedzīvotājiem, kas ir 
bijuši atsaucīgi un piedalījušies 
parka rekonstrukcijas procesā, 
iesniedzot priekšlikumus parka 
labiekārtošanai. Esmu pārlieci-
nāts, ka kopā mums izdosies un 
par rezultātu būs prieks gan pa-
šiem, gan par to priecātos parka 
izveidotājs grāfs Pālens. 

Trešie labākie Latvijā!

Pienācis rudens, un  
7. septembrī Rīgā, 
Esplanādē, noslēdzās lielais 
vasaras projekts - 
spēle «Draugs podā vai 
Kartupeļa dienasgrāmata», 
kurā aktīvi iesaistījās 
pirmsskolas iestādes 

«Dartija» bērni, skolotājas un 
vecāki.

Mazie dārznieki visu vasa-
ru rūpējās par kartupeli podā: 
laistīja, rušināja, skaitīja dze-
joļus, ar dziesmām iepriecinā-
ja, ar kartupeļu zīmodziņiem 
veidoja glezniņas, devās pārgā-
jienā uz kartupeļu lauku, iepa-
zinās ar kartupeļa tuvākajiem 
draugiem (kāli, rāceni, kāpostu 
un citiem), svinēja kartupeļa 

Indra Krauja
pirmsskolas izglītības skolotāja, 
mag. paed.

100. dienas jubileju un apko-
poja kartupeļu ēdienu recepšu 
grāmatu. Visas aktivitātes var 
apskatīt mājas lapā www.kar-
tupelis.lv - komanda «Zvaniņi».

Ar nepacietību gaidījām, cik 
liela kartupeļu raža būs sanā-
kusi, jo - kā jau lauku bērni - 
šaubījāmies, vai kartupelis var 
augt podā!?

Uz Ražas novākšanas svēt-
kiem  devāmies ar savu kar-
tupeli «Lielais brālis» un podu. 
Iepriekš kartupeļus izrakt ne-
drīkstēja! Kartupeli izraka un 
nosvēra uz vietas. Liels bija 
mūsu pārsteigums, ka no viena  
iestādītā kartupeļa novācām 
2.790 kg jaunās ražas un tas 
bija trešais labākais rezultāts 
no visām Latvijas komandām, 
kas piedalījās projektā.

Pēc labi padarīta darba bēr-
ni piedalījās dažādās aktivi-
tātēs: sportiskās stafetēs, ak-
meņu apgleznošanā, lielizmēra 
spēļu spēlēšanā, gāja rotaļās 
ar Ilgu Reiznieci. Un, protams, 
priecājās par dāvanu grozu, ko 
bija sarūpējusi SIA «Aloja Star-
kelsen».

Mūsu komanda saka pal-
dies organizētājiem par intere-
santo spēli un iespēju iesaistī-
ties šādā projektā! 

14. septembrī  
plkst. 9.00-14.00

SPēKA 
DIEnA 

vISā LAtvIjā. 
Iecavā  

Spēka punkts būs izvietots
 vingrošanas laukumā, 

kurš atrodas Sporta ielā 4 
(vecajā stadionā 

aiz luterāņu baznīcas). 
Spēka dienas sacensības 
norisinās divās kārtās. 
Vispirms ikviens bez 

iepriekšējas pieteikšanās  
var nākt uz jebkuru no

95 spēka punktiem visā Latvi-
jā. Četri spēcīgākie vīrieši un 
četras spēcīgākās sievietes no 

visas Latvijas iekļūs 
Spēka dienas finālā. 

Finālisti sacentīsies par 
balvām un čempiona titulu. 

Pievelkoties Spēka  
dienā, tU ne vien uzrādi 
savu personīgo rezultātu, 

bet arī pieskaiti savas 
pievilkšanās reizes sava 
novada un visas Latvijas 

kopējam rezultātam.
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Beata Logina

Par Iecavas veselības centra direktoru ieceļ 
Sandri Kaidaku

Annija Jakovļeva

Novada domē 

Deputāti 9. septembra domes 
sēdē izskatīja 13 jautājumus. 
Uz sēdi attaisnojošu iemeslu 
dēļ nebija ieradušies A. vītola, 
E. Circenis, j. Ludriķis un 
P. Bite.

Domes izpilddirektors  
M. Veinbergs klātesošos infor-
mēja par iepirkumiem. Noslē-
dzies iepirkums «Iecavas parka 
dendroloģiskā inventarizācija 
ar koku stāvokļa novērtējumu, 
kopšanas pasākumu aprakstu 
un bioloģiskās daudzveidības 
novērtējumu», kurā uzvarētājs ir 
SIA «KOKU EKSPERTS» ar sum-
mu 12 338 eiro. Gada sākumā 
pašvaldībā notika diskusija ar 

sertificētu arboristu un dabas 
ekspertu G. Leiburgu, kurš pār-
liecināja, ka vispirms ir nepiecie-
šams veikt parka dendroloģisko 
inventarizāciju, lai izstrādātu 
parka koncepcijas metu. Šāda 
dokumentācija ietvertu infor-
māciju par koku stāvokli, nepie-
ciešamajiem apsaimniekošanas 
darbiem, kā arī dokuments kal-
pos, lai produktīvāk izstrādātu 
labiekārtošanas plānu, apzinot 
tos parka apgabalus, kurus iz-
mantot rekreācijai un citiem 
mērķiem. 

Ir noslēdzies iepirkums par 
jauna pašvaldības interneta por-
tāla izstrādi. Iepirkumā uzvarēja  
SIA «Mediaparks» ar summu  
13 673 eiro. Šo piektdien domē 
uzņēmuma pārstāvji prezentēs 

Annija Jakovļeva 
sabiedrisko attiecību speciāliste

Domes 9. septembra sēdē 
deputāti vienbalsīgi nolēma 
uz pieciem gadiem par Iecavas 
veselības centra direktoru 
iecelt Sandri Kaidaku (attēlā). 
viņu kā atbilstošāko no trim 
šī amata pretendentiem bija 
izraudzījusies pašvaldības 
speciāli izveidotā komisija.

Sandra Kaidaka profesionā-
lā darbība vairāk nekā 25 gadus 
ir bijusi saistīta ar sabiedrības 
veselības un veselības aprūpes 
nozari, no tiem vairāk nekā 10 
gadus - Bērnu klīniskās slimnī-
cas Gaiļezers direktora amatā. Ie-
priekšējos septiņus gadus S. Kai-
daks vadījis projektus veselības 
nozarē, kā arī guvis pieredzi liela 
uzņēmuma saimnieciskā nodro-
šinājuma organizēšanā. No 2010. 
gada viņš ir ESF projektu koordi-
nators Latvijas Universitātes Me-
dicīnas fakultātē, kā arī sniedz 
konsultācijas veselības aprūpes 
organizācijas jautājumos.

Izklāstot savu skatījumu uz 
pašvaldības aģentūras «Iecavas 
veselības centrs» nākotni, S. Kai-
daks norādīja, ka vēlētos to redzēt 
kā savu darbību paplašinošu uz-
ņēmumu ar vispusīgu veselības 
aprūpes pakalpojumu apjomu un 
augstu kvalitāti, tādējādi risinot 
arī ikvienā pašvaldībā aktuālo 

jautājumu par iedzīvotāju nodar-
binātību. Iecavas veselības centrs 
(IVC) attīstāms kā primārās un 
sekundārās veselības aprūpes 
pakalpojumu sniedzējs, diagnos-
tisko pakalpojumu nodrošinātājs 
un arī plašāku rehabilitācijas 
programmu un paliatīvās aprū-
pes nodrošinātājs. «Analizējot  
iedzīvotāju vecuma struktūru un 
saslimšanu diagnožu dinamiku 
no 2006. gada līdz 2010. gadam, 
kā negatīva tendence ir vēroja-
ma onkoloģisko, endokrīno, ner-
vu sistēmas slimību, sirds un 
asinsvadu sistēmas slimību, kā 
arī iedzimtu patoloģiju skaita du-
bultošanās. IVC uzdevums būtu 
arī analizēt šo tendenču iemeslus 
un veikt savlaicīgu izglītojošo un 
profilaktisko darbu situācijas uz-
labošanā. Apsveicama ir novada 
izstrādātā Veselības veicināšanas 
programma 2012.-2016. gadam, 
kuras realizācijā sava vieta ir  
iezīmēta arī IVC,» tā S. Kaidaks.

Atbildot uz deputāta Ata Avo-
ta jautājumu par divu laborato-
riju nepieciešamību novadā, kur 
dzīvo aptuveni 9000 iedzīvotāju, 
S. Kaidaks izteica pieņēmumu, 
ka īsta ekonomiska pamata tam 
nav, taču kā plusus minēja telpu 
īri veselības centrā un konkuren-
ci: «Abu laboratoriju pakalpoju-
mi atšķiras, Gulbja laboratorijas 
sniegto pakalpojumu klāsts ir 
plašāks, bet arī Centrālo labora-
toriju nevar kritizēt par kvalitātes 
trūkumu.» Jautāts par IVC vājā-

kajām vietām, S. Kaidaks sacīja, 
ka to varēs izvērtēt pēc tam, kad 
detalizētāk būs iepazinis centra 
darbību, bet viena no sāpīgajām 
tēmām visā Latvijā ir personāls 
un kadru trūkums, tāpēc jādo-
mā, kā sabalansēt vajadzības un 
iespējas.

Lēmums par Sandra Kaidaka 

apstiprināšanu amatā stājās spē-
kā 10. septembrī. Jau ziņots, ka 
Iecavas veselības centra iepriek-
šējā direktore Mirdza Brazovska 
pēc pašas vēlēšanās atstāja šo 
amatu, jo pieņēma piedāvājumu 
no 1. septembra pildīt SIA «Baus-
kas slimnīca» valdes locekles pie-
nākumus. 

izveidotās portāla dizaina ski-
ces. Ar sporta un atpūtas koope-
ratīvo sabiedrību «Dartija» no-
slēgts līgums uz trīs gadiem par 
novada skolēnu pārvadājumiem, 
līgumcena – 242 382,60 eiro.

Noslēdzies arī iepirkums 
«Ēkas rekonstrukcija un funk-
cijas maiņa – Iecavas Mūzikas 
un mākslas skola». Par saim-
nieciski visizdevīgāko tika atzīts  
SIA «Siltums Jums» piedāvā-
jums. Ja iepirkuma rezultāti ne-
tiks apstrīdēti, tad 17. septem-
brī uzvarētājs tiks uzaicināts 
slēgt līgumu. Savukārt 1. oktob-
rī tiks iesniegtas Pārupes ielas 
tilta ratiņu uzbrauktuves skices 
un izbūves aptuvenie aprēķini. 

Deputāti atbalstīja lēmum-
projektu par izglītības iestāžu 

vadītāju, to vietnieku un peda-
gogu darba algas likmju noteik-
šanu. Izglītības iestādes vadītāju 
un vietnieku mēneša darba algu 
atbilstoši faktiskajam izglītoja-
mo skaitam nosaka katru gadu 
pēc 1. septembra datiem.

8. jūlija sēdē tika apstiprinā-
ta darba grupa, kuras uzdevums 
bija līdz 1. septembrim izzināt 
situāciju saistībā ar ēkas Grāfa 
laukumā 3 iegādi. Darba grupa, 
apspriežoties ar ēkas īpašnie-
kiem, noskaidroja, ka īpašnieks 
nav ieinteresēts īpašumu pārdot 
par summu, kas ir mazāka par 
70 000 eiro. Dome aicina iedzī-
votājus izteikt viedokli par to, 
vai pašvaldībai būtu īpašums 
jāpārņem savā pārziņā (skatīt  
1. lpp.). 
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Anta Kļaveniece

Beata Logina Starptautiskajā pārtikas 
izstādē «Riga food 2014», kas 
norisinājās no 4. līdz  
7. septembrim Starptautiskajā 
izstāžu centrā Ķīpsalā, bija 
pārstāvēti arī četri Iecavas 
novada uzņēmumi:  
AS «Balticovo», SIA «Iecavnieks 
& Co», zemnieku saimniecība 
«Cepļi» un zemnieku 
saimniecība «Bites».

Izstādes vienā zālē bija izvie-
toti lielāko pārtikas ražotāju sten-
di, vairāku valstu kopstendi, kā 
arī Latvijas kopstends, kurā ar 
Zemkopības ministrijas finansiā-
lu atbalstu savu produkciju de-
monstrēja un piedāvāja degustēt 
18 Latvijas uzņēmumi. Otra zāle 
bija atvēlēta mazajiem ražotājiem, 
kas lielākoties sevi prezentēja Lat-
gales, Vidzemes, Kurzemes un 
Zemgales novadu kopstendos. Arī 
viņu dalību izstādē finansiāli at-
balstīja Zemkopības ministrija. 
«Interesanti un patīkami ir redzēt, 
ko spēj piedāvāt mūsu valsts vis-
mazākais pārtikas ražotājs, kurš 
droši nostājas līdzās lielajam, lep-
ni pārstāv sava novada, sava pa-
gasta vārdu, kurš dod darbu sev 
un savai ģimenei un nāk ar savu 
ieguldījumu pārtikas ražošanā kā 
spēcīgā valsts nozarē,» pirms izstā-
des atklāšanas sacījis zemkopības 
ministrs Jānis Dūklavs.

Medum liela konkurence
Zemgales stendā medu, zied-

putekšņus medū, propolisu medū 
un rudens avenes interesentiem 
piedāvāja zemnieku saimniecības 
«Cepļi» pārstāvis Lotārs Bēka. Iz-
stādē saimniecība piedalās jau 
otro gadu, jo diezgan lielās konku-
rences apstākļos esot svarīgi gan 
sevi parādīt un iedibināt jaunus 
kontaktus, gan arī kaut ko pār-
dot. «Cepļos» ir 80 bišu saimes, 
no vienas sezonā vidēji iegūst  
60 kilogramus medus. Stropi izvie-
toti ne tikai Iecavas novadā, bet vēl 
trijās vietās - Stelpē kādas biolo-
ģiskās saimniecības teritorijā, kā 
arī Skaistkalnē un Bārbelē meža 
tuvumā. Iecavā vairāk tiek domāts 
nevis par medus iegūšanu, bet par 
bišu attīstību un jaunu stropu vei-
došanu. «Cepļos» tiek uzņemtas 
arī tūristu grupas. Atbraucēji var 
uzzināt, kā notiek medus iegūša-
na, un piedalīties degustācijā. Ar 
bitenieka arodu ģimenē jau nodar-
bojas trīs paaudzēs, palīdzēt bišu 
dravā labprāt dodas arī Lotāra 
desmit gadus vecais dēls Ralfs.

Zaļās saimniekošanas
celmlauži
Latvijas bioloģiskās lauksaim-

niecības asociācijas kopstendā 
ar savu produkciju iepazīstinā-

Izstādē aicina nobaudīt Latvijas garšu

ja zemnieku saimniecības «Bites» 
pārstāve Lolita Meldere. «Var teikt, 
ka esam zaļās kustības celmlau-
ži, jo ar bioloģisko saimniekošanu 
nodarbojamies kopš tā laika, kad 
Mārtiņš Rītiņš izveidoja biedrību 
«Slow food Riga» un Doma lauku-
ma Zaļajā tirdziņā gatavoja ēst, 
popularizējot bioloģiskos produk-
tus un vietējos ražotājus. Ar viņa 
vadīto restorānu «Vincents» sadar-
bību turpinām joprojām. Mūsu 
produkciju var iegādāties vairākos 
Rīgas ekoloģisko preču veikaliņos. 
Pārtikas ražotāju izstādē piedalā-
mies kopš pirmsākumiem, parasti 
mūs var atrast arī Rāmavas izstā-
žu dalībnieku vidū,» pastāstīja Lo-
lita. Izstādes stendu viņa apsaim-
niekoja viena, jo vīrs Arnis paralēli 
tirgoja produkciju tirdziņā pie vei-
kala «Sky». Lolita bija gandarīta, 
ka izstādes pirmajā dienā izdevies 
nodibināt vairākus jaunus bizne-
sa kontaktus. Saimniecība «Bites» 
atrodas Iecavas novada Zālītē un 
aptuveni simts bišu stropi izvietoti 
vairākās vietās. Biteniekiem šis ir 
ļoti noslogots laiks, jo dalība izstā-
dē un tirdziņos jāapvieno ar darbu 
dravā. Lai arī šis neesot bijis ba-
gāts medus gads, vēl jāveic pēdējā 
medus sviešana, bišu saimes jāsa-
gatavo ieziemošanai. Gan Lolita, 
gan Arnis ir profesionāli biškopji, 
abi profesiju apguvuši Vecbebru 
tehnikumā. Arī kopā viņus save-
dušas bites. Arnis savulaik strā-
dājis par biškopi saimniecībā «Zā-
līte», Lolita - kolhozā «Iecava» un, 
braucot uz semināriem, abi iepa-
zinušies.

«Balticovo» piedāvā 
gatavot ātri un ērti 
Savs izstādes stends bija arī 

olu lielražotājam - AS «Balticovo». 

Pēc vairāku gadu pārtraukuma, 
dalību pārtikas ražotāju izstādē 
uzņēmums atsācis pērn, piedāvā-
jot pircējiem vārītas olas. Arī šogad 
uzņēmums pircējus iepriecināja ar 
vairākiem jaunumiem, par kuriem 
pastāstīja Baiba Budēviča, uzņē-
muma Tirdzniecības daļas vadītā-
ja. Pagaidām divos tirdzniecības 
tīklos - «Stockman» un «Prisma», 
bet drīzumā arī «Maxima», «Rimi», 
«Sky» un «Lats», pircēji varēs iegā-
dāties plāno pankūku mīklu viena 
litra plastmasas kanniņā. Izstādes 
apmeklētāji varēja pārliecināties, 
cik ātri un ērti ir iespējams tikt 
pie smaržīgām un silti kūpošām 
pankūkām. Izņem no ledusskap-
ja, sakrati, atver un lej mīklu tieši 
uz sakarsētas pannas. Pat eļļa nav 
jāpievieno. Pankūkas ir vieglas 
un nerada pārēšanās sajūtu, jo to 
sastāvā bez olām, saldā krējuma, 
dabiskiem biezinātājiem un eļļas ir 
rīsu milti, kas ir diētiski un nesa-
tur lipekli.

Jaunums ir arī «Balticovo» ra-
žotā rapšu eļļa «RapsOil», kas ir 
nerafinēta un iegūta ar aukstās 
spiešanas metodi. Eļļa kā taukvie-
la labi derēs salātu mērču un 
marināžu pagatavošanai, kā arī 
cepšanai. Pašu ražotā eļļa ir arī 
viena no sastāvdaļām uzņēmumā 
ražotajai majonēzei. Vēl tai pievie-
no svaigus «Balticovo» olu dzelte-
numus un garšaugu maisījumu. 
Provansas tipa majonēze pēc gar-
šas atgādina «Hellmann’s» ražo-
jumu, tai piemīt patīkama garša 
un stabila, noturīga krēmveida 
struktūra. Pagaidām gan «Baltico-
vo» majonēze 10 litru iepakojumā 
ir pieejama tikai HORECA grupas 
patērētājiem - viesnīcām, restorā-
niem un sabiedriskās ēdināšanas 

uzņēmumiem, bet cerams, ka jau 
drīzā nākotnē to varēs iegādāties 
arī mazumtirdzniecībā. Vēl viens 
jaunums, ar kuru tika iepazīstinā-
ti izstādes apmeklētāji, - svaigs olu 
baltums viena kilograma iepakoju-
mā, kas saimniecēm ļauj izvairīties 
no piņķerīgā darba, lai atdalītu olu 
baltumus no dzeltenuma. Olu bal-
tums noderēs gan bezē, gan sam-
buka pagatavošanai, arī omletes 
pagatavošanai tiem, kas to cep 
bez olu dzeltenumiem, piemēram, 
sportisti, skaidroja B. Budēviča.  

Pircēju iecienīti 
produkti jaunā 
dāvanu iepakojumā
Svaigi ceptu pankūku smar-

ža jau tradicionāli pievilināja arī 
SIA «Iecavnieks & Co» stenda ap-
meklētājus. Galvenais pankūku 
cepējs Ritvars Gulbis ikdienā ir 
uzņēmuma tirdzniecības aģents, 
taču izstādē viņa galvenā misija 
bija kliedēt mītu par nerafinētas 
eļļas nepiemērotību cepšanai, kas 
viņam arī lieliski izdevās. «Izstādē 
vēlamies parādīt sevi un nodibināt 
jaunus kontaktus, apskatīt, ko citi 
dara, smelties jaunas idejas,» sa-
cīja uzņēmuma ražošanas vadītāja 
Sanita Celitane. Uzņēmums šogad 
nevar lepoties ar jauniem produk-
tiem, taču pie pārdošanas vecinā-
šanas gan ir piestrādāts. No pircē-
ju iecienītiem produktiem izveidoti 
dāvanu komplekti glītā iepakoju-
mā. «Dāvanu komplektā «Garšu 
buķete» galvenās ir garšas nian-
ses, tādēļ tajā iekļautas eļļas ar 
ķiploku, citronu un koriandra, kā 
arī sinepju aromātu, bet komplek-
tā «Omega buķete» uzsvars likts uz 
vērtīgajām taukskābēm, un tajā 
iekļautas kaņepju, linsēklu un  
rapšu eļļas,» tā S. Celitane.   

Saimniecības «Bites» pārstāve Lolita Meldere pastāstīja, 
ka piedāvājumā ir vairāku veidu medus, bišu maize, 
ziedputekšņi, medus ar šūnu gabaliņiem un arī  
smaržīgas vaska sveces. 

SIA «Iecavnieks & Co» stendā 
tirdzniecības aģents Ritvars Gulbis 
kliedēja mītu par nerafinētas eļļas 

nepiemērotību cepšanai.
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Inese Bramane 
pašvaldības projektu 
koordinatore 

Iedzīvotāji kūtri pauž viedokli par 
ūdenssaimniecības pakalpojumu tarifu projektu

Anta Kļaveniece

Lai uzklausītu Iecavas novada 
iedzīvotāju viedokli par 
SIA  «Dzīvokļu komunālā 
saimniecība» (DzKS) 
iesniegto ūdenssaimniecības 
pakalpojumu tarifu projektu, 
piektdien, 5. septembrī, 
uzņēmuma telpās Sabiedrisko 
pakalpojumu regulēšanas 
komisija (Regulators) rīkoja 
uzklausīšanas sanāksmi.

DzKS valdes loceklis Jānis 
Feldmanis iepazīstināja klāteso-
šos ar plānotā ūdenssaimniecī-
bas pakalpojumu tarifa projekta 
būtību un ekonomisko pamato-
jumu. Projekts paredz ūdensap-
gādes tarifu 0,71 eiro apmērā par 
kubikmetru, kas ir par 24,6% 
lielāks nekā spēkā esošais. Savu-
kārt kanalizācijas pakalpojumu 
tarifs paredzēts 1,64 eiro apmērā 
par kubikmetru, kas ir par 57,7% 
lielāks nekā spēkā esošais. Tari-
fa izmaiņas saistītas ar ūdens-
saimniecības pakalpojumu iz-
maksu pieaugumu. Uzņēmuma 
sniegto pakalpojumu cenas nav 
mainījušās jau vairākus gadus – 
ūdensapgādei no 2011. gada, bet 
kanalizācijai pat no 2007. gada - 
un pašlaik vairs nespēj segt reā-
lās izmaksas, radot uzņēmumam 
zaudējumus. 

Sanāksmē bija aicināti pieda-
līties Iecavas novada iedzīvotāji, 
taču atsaucība bija maza - uz sa-
nāksmi bija ieradušies aptuveni 

desmit interesentu. Ikvienam sa-
nāksmes dalībniekam bija iespēja 
uzdot jautājumus un izteikt savus 
priekšlikumus par iecerēto tarifu 
projektu. Sanākušie galvenokārt 
izteica bažas, vai iedzīvotāji būs 
spējīgi samaksāt par pakalpoju-
miem pēc tarifa cenu kāpuma un 
vai nepieaugs parādnieku skaits, 
jo pensijas nevienam netiek palie-
linātas. J. Feldmanis mierināja, 
ka uzņēmumā ir izstrādāta sistē-
ma, kā cīnīties ar parādniekiem, 
un pēdējo divu gadu laikā parād-
nieku skaits nav pieaudzis. Tā-
pat viņš uzsvēra, ka parādi tarifa 
apmēru neiespaido. Viss maksā 
tik, cik maksā, un arī veikalā vai 
par mobilo sakaru izmantošanu 
neviens cenu pensionāriem nesa-
mazina. Diemžēl ir arī ļaunprātīgi 
nemaksātāji, un uzņēmuma ie-
spējas ātri reaģēt šādās situācijās 
ir ierobežotas, jo atslēgt ūdeni vai 
kanalizāciju daudzdzīvokļu mājas 
vienam dzīvoklim, visbiežāk, nav 
iespējams. Uz jautājumu, vai pēc 
kredītu atmaksas, kas noformēti, 
lai realizētu ūdenssaimniecības 
rekonstrukcijas projektus Iecavā, 
Zālītē un Zorģos, tarifs varētu at-
kal kristies, J. Feldmanis atbildē-
ja, ka vienīgais, kas var pazemināt 
tarifu, ir būtisks klientu skaita 
pieaugums. Uzņēmums nodroši-
na iespēju pieslēgties centrālajai 
ūdenssaimniecības sistēmai, taču 
tam nav tiesību piespiest pieslēg-
ties ūdensvadam tos, kas to ne-
vēlas. Ar kanalizāciju ir citādi. 

Pašvaldība ir noteikusi aglome-
rācijas robežas, kur pieslēgšanās 
centralizētajai kanalizācijai ir ob-
ligāta. «Ciema teritorijā ir jālikvi-
dē kanalizācijas nosēdakas, kas 
piesārņo gruntsūdeņus. Piede-
vām centralizētās kanalizācijas 
sistēmas izmantošana ir krietni 
lētāka nekā bedres izsūknēšana. 
Tāpēc arī iedzīvotāju atsaucība ir 
liela. Lētāks un, kas nav mazsva-
rīgi, kvalitatīvāks ir arī centralizē-
tā ūdensvada ūdens,» skaidroja J. 
Feldmanis.  

Pievērst uzmanību vairākām 
tarifa aprēķina pozīcijām Regu-
latoram ieteica Iecavas nova-
da domes deputāts Atis Avots  
(LSDSP). Viņu neapmierināja ta-
rifā ietvertais ūdens zuduma dau-
dzums, jo pēc ūdenssaimniecības 
rekonstrukcijas tas ir krietni sa-
rucis. Deputāts iebilda pret tarifā 
ietvertajiem pieciem peļņas pro-
centiem, uz ko Regulatora pār-
stāve Ieva Cāne atbildēja, ka me-
todika paredz uzņēmuma peļņu 
līdz septiņiem procentiem un to 
paredzēts novirzīt uzņēmuma at-
tīstībai un neparedzētu gadījumu 
risināšanai. 

Vēl diskusijas izraisīja notek-
ūdeņu tēma. To apjomu krietni 
palielina pieplūstošie ūdeņi - lie-
tus, kūstošs sniegs, gruntsūdeņi, 
sadārdzinot pakalpojuma cenu, 
tādēļ uzņēmums vairākās Ieca-
vas vietās ir jau veicis lietus ka-
nalizācijas izbūvi, nodalot to no 
sadzīves kanalizācijas tīkla, un 

turpinās to darīt arī turpmāk. Nā-
kamgad lietus kanalizācijas izbū-
vi plānots veikt Dartijas mikrora-
jonā. Vislielākais pieplūdums gan 
rodoties Cēsnieku mikrorajonā, 
kur savulaik privātmāju būvnie-
cība vāji kontrolēta un tagad no 
jumtiem viss lietus ūdens nonāk 
sadzīves notekūdeņu kanalizā-
cijā. A. Avots ieteica attīrīšanas 
iekārtās savāktos netīrumus krāt 
komposta kaudzēs, nevis nodot 
tos utilizācijai, tā ietaupot līdzek-
ļus, taču J. Feldmanis iebilda, 
ka no taukiem un smiltīm diez 
vai iznāktu vērtīgs mēslojums, 
un pašlaik netīrumu nodošana 
utilizācijai izmaksā lētāk nekā 
normatīviem atbilstoša komposta 
laukuma izveide. 

Sabiedrisko pakalpojumu 
regulēšanas komisijai tarifa iz-
vērtēšanai ir atvēlēti trīs mēne-
ši. Iesniegtā tarifa cena, izska-
tot visu pozīciju pamatotību, vēl 
var mainīties, skaidroja Kristīne 
Breikša, Regulatora Pašvaldību 
pakalpojumu un dzelzceļa trans-
porta departamenta Tarifu no-
daļas vecākā eksperte. Jaunais 
tarifs stāsies spēkā mēnesi pēc 
Regulatora lēmuma pieņemša-
nas, un, visticamāk, tas nenotiks 
ātrāk par decembri vai nāka-
mā gada janvāri. Kopsavilkumu 
par DzKS 5. augustā iesniegto 
ūdenssaimniecības pakalpojumu 
tarifu projektu un sanāksmes 
protokolu var skatīt mājaslapā  
www.iecava.lv. 

Pēta pilsētas statusa ietekmi uz Iecavas attīstību 

Iecavas novada ilgtspējīgas 
attīstības stratēģijā  
2013.–2037. gadam ir plānots 
attīstīt Iecavu kā patstāvīgu 
pilsētas tipa apdzīvotu ciemu, 
tai skaitā iegūstot pilsētas 
statusu. 

Saskaņā ar Iecavas novada 
attīstības programmas 2013.- 
2019. gadam stratēģiskās daļas 
rīcību plānu, pēc tirgus izpētes  
8. augustā ir noslēgts līgums ar 
SIA «NK konsultāciju birojs» par 
pētījuma «Pilsētas statusa ietek-
me uz Iecavas attīstību» veikša-
nu. 

Pētījuma ietvaros apzināsim 

informāciju par pašreiz Latvijā 
spēkā esošo apdzīvoto vietu juri-
diskā statusa veidiem un to, kāds 
ir juridiskais un administratīvais 
mehānisms šī statusa maiņai. Lai 
analizētu mūsu novadā pieejamo 
pakalpojumu klāstu, tas tiks sa-
līdzināts Iecavā, Lielvārdē, Van-
gažos un Baldonē. Tiks apzinātas 
nodokļu un citu obligāto maksā-
jumu atšķirības pilsētās un ārpus 
pilsētām esošajiem iedzīvotājiem, 
valsts un pašvaldību institūci-
jām, uzņēmumiem un citām juri-
diskām personām. Noskaidrosim, 
kādas izmaiņas ES fondu un citu 
finansējumu avotu pieejamībā 
Iecavas novadam radītu kļūša-
na par pilsētu. Apzināsim, kādas 
izmaiņas Iecavas novada plāno-
šanas dokumentos, plānošanas 
procesā un nekustamā īpašuma 

apsaimniekošanā radītu pilsētas 
statusa piemērošana. Vērtēsim 
arī, kā pilsētas statusa iegūša-
na mainītu skatījumu uz to no 
ārpuses, piemēram, no tūristu 
viedokļa. Pētījuma noslēgumā  
SIA «NK konsultāciju birojs» ana-
lizēs ieguvumus un zaudējumus, 
ja Iecava kļūs par pilsētu vai sa-
glabās novada statusu. 

Pētījums ilgst no 1. septembra 
līdz 31. oktobrim. Kopējās pētīju-
ma izmaksas ir 4961 eiro, un iz-
devumi tiks segti no pašvaldības 
budžeta.

Salīdzinot iedzīvotāju skaitu, 
Iecava ir ceturtais lielākais ciems 
Latvijā pēc Mārupes, Ķekavas 
un Ādažiem; tā ir lielāka nekā, 
piemēram, Aizpute, Smiltene un 
Kandava. 

Laika gaitā ir mainījies Iecavas 

kā apdzīvotas vietas juridiskais 
statuss. Apdzīvotā vieta veidoju-
sies pie bijušās Lieliecavas mui-
žas. 1925. gadā Iecavai piešķīra 
biezi apdzīvotas vietas (ciema) 
statusu, 1958. gadā - strādnieku 
ciemata (pilsētciemata) statusu. 
1990. gadā Iecavas Tautas de-
putātu padome Iecavai piešķīra 
pagasta statusu. Savukārt pēc  
Iecavas pagasta padomes deputā-
tu vienbalsīga lēmuma 2004. ga- 
da 1. janvārī Iecavas pagasta ad-
ministratīvi teritoriālajās robežās 
izveidots Iecavas novads. 

Pagājuši 10 gadi, un atkal ir 
dzirdamas diskusijas par apdzī-
votas vietas statusa maiņu Ieca-
vai. Pētījums sniegs atbildes uz 
jautājumu, ko mēs varētu iegūt 
vai zaudēt, ja Iecava kļūtu par 
novada pilsētu. 
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Iecavas Mūzikas un mākslas skolas pedagoģe Aina  
Putniņa apstiprināja, ka gleznot iespējams ar jebkuru  
plakanu priekšmetu, kaut vai ar lineālu - gleznošanas  
nodarbībās audzēkņi ir jau mēģinājuši klāt krāsas ar  
dažādiem priekšmetiem, bet šoreiz meitenes papildināja 
savu pieredzi, strādājot ar paletes nažiem. Vairāk foto - 
mājaslapā www.iecava.lv.

Beata Logina

Projekta rezultāti skatāmi izstādē
Saulainajam 7. septembra 
rītam spilgtas krāsas piešķīra 
biedrība «RaDam», kas aicināja 
iecavniekus piedalīties akcijā 
«Diena bez otām».

Krāsainais pasākums Iecavas 
novada domes iekšpagalmā bija 
projekta «Māksla rodas eksperi-
mentos» turpinājums. Projekts, 
kuru Sabiedrisko organizāciju, 
biedrību, nodibinājumu un tra-
dicionālo reliģisko organizāciju 
projektu līdzfinansēšanas kon-
kursā atbalstījusi Iecavas novada 
pašvaldība, visas vasaras garumā 
norisinājies vairākos posmos.  

Pirmajā posmā tika piedāvā-
tas dažādas aktivitātes: jaunie-
šiem ar moto «Izdzīvošanas māks-
la» nācās pierādīt savu varēšanu 
velomaršrutā, izturības trasē, garā 
karstas vasaras dienas pārgājienā 
ar pārbaudījumiem un vairāku 
stundu peintbola spēlē. «Katrā tik-
šanās reizē jaunieši daudz ekspe-
rimentēja ar savām zināšanām un 
veidoja kādu radošu darbu ar krā-
sām. Notika arī gleznošanas ple-
nērs Elgas Grīnvaldes vadībā, un 
tajā dažādu vecumu iecavnieki, 
kuri krāsām un otām ikdienā iet 
ar līkumu, ļāvās piedzīvojumam.  
Tapa patiesi pārsteidzoši darbi!», 
atceras Ginta Zaumane, viena no 
«RaDam» aktīvistēm. 

Otrais posms bija akcija «Die-
na bez otām».  Ap strūklaku pie 
domes kuplā pulkā sanāca gleznot 
gribētāji, lai uz papīra ar krāsām 
radītu darbus, izmantojot saim-
niecībā noderīgus priekšmetus 
un pašu pirkstus.  Līdzās dažāda 
vecuma eksperimentētājiem Ie-
cavas Mūzikas un mākslas sko-
las (MMS) sešas audzēknes Ance 

Straujā, Loreta Pudža, Sandija 
Sanda Zīverte, Inga Bajāre, Līva 
Indriķe un Sintija Jaunzeme veica 
projekta organizatoru doto uzde-
vumu – pēc fotoattēliem pa pāriem 
gleznoja trīs objektus: koka tiltiņu 
parkā, Iecavas luterāņu baznīcu 
un vēsturisko ēku Grāfa lauku-
mā 1, kur taps MMS jaunā būve. 
Meitenes uz audekla gleznoja ar 
paletes nažiem – tādu instrumen-
tu viņas izmantoja pirmoreiz, bet, 
ievērojot MMS skolotāju Ainas 
Putniņas un Agates Gūtmanes pa-
domus, ar uzdevumu lieliski tika 
galā. Idejas par krāsu attiecībām 
izspēlēja improvizācijas teātris 

«Artis», bet pasākuma muzikālo 
gaisotni radīja jauniešu muzikā-
lā apvienība. Betijas Celitanes, 
Džūlijas Rodenkirhenas un Dāv-
ja Zāģera muzicēšana pamodinā-
ja svētdienas vēlos gulētājus un 
akcijai pievilināja aizvien jaunus 
skatītājus. Krāsu vingrošanu jeb 
rīta rosmi ar krāsainām pēdām 
vadīja Endija Atava-Čudare no 
fitnesa kluba «Jautrais apelsīns». 
Uz papīra gabaliem uzklātajām 
pamatkrāsām - dzeltenajai, zila-
jai un sarkanajai - pievienojot arī 
zaļo un pēdu vingrojumos saplu-
dinot tās neatkārtojamos rakstos, 
vingrošanas dalībnieces jutās krā-

saini. Sandra Filipsone atzina, ka 
tā ir vislabākā pēdu masāža, un 
rosināja tādu ieviest arī «Jautrajā 
apelsīnā». «Pie Endijas vingroša-
na vienmēr ir jautra, bet šis veids 
būtu īsts jaunums,» smaidot ietei-
ca Sandra. 

Lai gan izskatījās ļoti dekoratī-
vi, strūklakas baseinā ielietā šam-
pūna putas nebija akcijas «Diena 
bez otām» sastāvdaļa. Par to kāds 
bija «parūpējies» iepriekšējā va-
karā. Tāpēc vēlreiz jāatgādina, ka 
strūklakas baseins pie domes nav 
paredzēts putojošu līdzekļu šķai-
dīšanai; katra šāda reize prasa 
papildu izdevumus, lai saputoto 
ūdeni sūknētu ārā, tīrītu sistēmu 
un piepildītu baseinu no jauna. 

Pie pulksteņa bija novietots 
projekta laikā tapušais dalībnie-
ku kopīgais lieldarbs – uz saplāk-
šņa loksnes ar krāsām un ekspe- 
rimentālām tehnikām veidota 
māksla, kuru «RaDam» noformēs 
kā dāvinājumu kādai no pašvaldī-
bas iestādēm. «Tas ikdienas gaitās 
ikvienam atgādinās, cik svarīgi ir 
darīt ar zināšanām, ļauties mā-
cību procesiem un pilnveidoties 
eksperimentējot,» uzskata Ginta 
Zaumane.

Projekta trešais posms ir 
izstāde Edvarta Virzas Iecavas 
bibliotēkā. No 8. septembra tur 
aplūkojami gleznošanas plenē-
rā tapušie darbi, MMS audzēkņu 
darbi un bildes no projekta gaitas.  
Izstāde ilgs mēnesi, un pēc tās visi 
radītie darbi tiks uzdāvināti to vei-
dotājiem par piemiņu un atgādi-
nājumu, ka ļaušanās radošumam 
ir jāievieš ikdienas dzīvē. 

«RaDam» sūta virtuālu puķu 
pušķi un lielu pateicību visiem, 
kuri kopā ar biedrību atbalsta ra-
došuma ideju. 

Anta Kļaveniece

Pēc vairāk nekā divu mēnešu 
darba 9. septembrī tika atklāti 
atjaunotie II Pasaules kara 
karavīru kapi Iecavas parkā.

Darbus pasūtījusi un ap-
maksājusi Krievijas vēstniecība, 
bet veicis uzņēmums SIA «Ra-
žošanas komercfirma SOLVES». 
Kapos galvenokārt atjaunotas 
granīta plāksnītes ar kritušo ka-
ravīru uzvārdiem, jo daudzas no 
tām pēc pēdējās rekonstrukcijas 
2008. gadā bija no sienas nokri-
tušas un bojātas. Gravēšanas 
darbus veicis meistars Guntis 
Čačs, kurš atzīst, ka daudz lai-
ka nācies veltīt tam, lai arhīvā 

atrastu trūkstošos karavīru uz-
vārdus.

Pavisam kapos apbedīti  
1166 padomju armijas karavī-
ri, kas krituši kaujās pie Iecavas 
pirms 70 gadiem - 1944. gada 
septembrī. Starp kritušajiem arī 
daudz latviešu uzvārdu. Veicot 
rekonstrukciju, atjaunotas arī 
pieminekļa plāksnes un celiņš. 
Atjaunoto Brāļu kapu atklāšanā 
bija klāt Krievijas vēstniecības 
galvenais inženieris Vjačeslavs 
Sviridovs, Iecavas novada domes 
priekšsēdētājs Jānis Pelsis, paš-
valdības dārzkopības speciāliste 
Sarmīte Avota, kuras pārziņā ir ne 
tikai šī, bet visas 17 novada kap-
sētas, kā arī pārstāvis no Brāļu 
kapu komitejas. 

Atjaunoti Brāļu kapi parkā 
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Sporta ziņas

Aizsaulē aizgājuši
Anna valdovska (25.03.1923. - 06.09.2014.)
Gaida Lutere (24.11.1930. - 06.09.2014.)
Zigrīda Čigāne (07.09.1932. - 08.09.2014.)

1.lpp.

Strādājot kopā ar speciālistiem, skolēni palīdz ierīkot  
vingrošanas aprīkojumu laukumā pie Dzimtmisas pamatskolas.
 

«Mūsdienu pedagogi, psiho-
logi, ārsti un fiziologi norāda uz 
kustību aktivitāšu lielo lomu 
bērna attīstībā un veselībā», uz-
sver PII «Cālītis» sporta skolotāja 
Larisa Pašukova. «Apkārtējās pa-
saules izziņas process, organisma 
funkcionālo spēju veidošana, psi-
hisko procesu attīstība un fizisko 
īpašību veidošana iespējama tikai 
bērna aktīvas darbības laikā.

Pateicoties projektam, mums 
bija iespēja iegūt jaunu, mūsdie-
nīgu un modernu sporta inventā-
ru, ko turpmāk izmantosim sporta 
nodarbībās, sporta svētkos, vese-
lības dienu pasākumos. Bērniem 
tiks dota iespēja attīstīt dažādas 
kustību prasmes: soļošanu, skrie-
šanu, lēkšanu, rāpošanu, mešanu 
un ripināšanu. Apgūtās prasmes 
sekmēs bērnu fizisko spēju attīs-
tību – līdzsvaru, ātrumu, lokanī-

Sportos daudzveidīgāk

7. septembrī varšavā norisinājās starptautiskās bērnu sacensī-
bas vieglatlētikā 2001.-2003. gadā dzimušiem bērniem.  

Sacensībās piedalījās vieglatlēti no astoņām valstīm: Polijas, Latvi-
jas, Lietuvas, Igaunijas, Ukrainas, Slovākijas, Ungārijas un Krievijas.

Latvijas Vieglatlētikas savienība dalībai šajās sacensībās izveidoja 
bērnu komandu, kuras sastāvā tika iekļauti arī sporta skolas «Dar-
tija» vieglatlēti Enia Tīna Šusta un Rūdis Pēteris Lasmanis. Prieks 
un gandarījums par abu sportistu paveikto!  Rūdis Pēteris Lasmanis  
2002. gadā dzimušo zēnu konkurencē izcīnīja 5. vietu 300 m skrējienā 
(46,28 sek.). Enia Tīna Šusta nopelnīja bronzas medaļu, jo 2001. ga- 
dā dzimušo meiteņu konkurencē izcīnīja 3. vietu 600 m skrējienā  
(1 min. 46,90 sek.). 

5. septembrī Iecavas novada sporta skolas «Dartija» U-12 vecu-
ma grupas basketbolisti devās uz pārbaudes spēli jelgavā. Mājinie-
ki ar rezultātu 39:72 atzina iecavnieku pārākumu. 

2003. gadā dzimušajiem puikām Latvijas Jaunatnes basketbola lī-
gas sezona sāksies 20. septembrī ar spēli Bauskā, bet 21. septembrī 
Rīgā pretī stāsies Daugavas Sporta nama komanda.

Arī citu vecuma grupu audzēkņiem pirms sezonas nepieciešama 
gatavības pārbaude, tāpēc nākamnedēļ spēles ar jelgavniekiem notiks 
Iecavā, informē treneris Voldemārs Pārums. 

- 6. septembrī ap plkst. 21:10 
ceļa A7 42,1. kilometrā automa-
šīnai Scania R 580 ar puspieka-
bi Schmitz Ski 24, kuru vadīja  
1969. gadā dzimis vīrietis, sprā-
gusi riepa, transporta līdzeklis no-
braucis no ceļa braucamās daļas 
un apgāzies. Ceļu satiksmes nega-
dījumā bojāta automašīna un ceļa 
segums.

- 7. septembrī ap plkst. vie-
niem dienā ceļā uz Rosmi aizturēts 
1961. gadā dzimis autovadītājs, 
kurš vadīja automašīnu Mercedes 
Benz C240, būdams alkohola rei-
bumā. Minimālā alkohola koncen-
trācija - 2,245 promiles.

Tajā pašā datumā ap pusdes-
mitiem vakarā Dimzukalnā pie 
veikala policija konstatējusi, ka 
1988. gadā dzimis vīrietis vadīja 
automašīnu Audi A6 Avant, bū-

dams alkoholisko dzērienu ietek-
mē (minimālā alkohola koncentrā-
cija izelpojamajā gaisā - 2,04 pro- 
miles).

- 9. septembrī plkst. 14:47  
Iecavas novada teritorijā uz šose-
jas Rīga-Bauska 1969. gadā dzi-
mis velosipēdists uzbrauca stāvo-
šai automašīnai Opel Astra Cara-
van. Negadījumā bojāti transport-
līdzekļi un traumas guvis velosi-
pēdists, kurš nogādāts slimnīcā.

- 10. septembrī plkst. 10:30 Rī-
gas ielā 1962. gadā dzimis vīrietis, 
vadot automašīnu DAF ar piekabi 
Korten, uz gājēju pārejas notrieca 
gājēju - 1935. gadā dzimušu vīrie-
ti, kurš pēc negadījuma nogādāts 
Jelgavas pilsētas slimnīcā.

Ieva Sietniece,
VP Zemgales reģiona  

pārvaldes priekšnieka palīdze   

Melnās ziņas : : :

bu, spēku un koordināciju. Bērni 
kļūs brīvāki, atraisītāki, paaugsti-
nāsies kustību aktivitāte, kā arī 
veidosies pozitīvs emocionālais 
noskaņojums.»

Arī PII «Dartija» fiziskās attīs-
tības skolotāja Svetlana Lejniece 
ir ļoti priecīga par iegūto sporta 
inventāru, īpaši - par lielo stafe-
tes komplektu. «Projekta ietvaros 
saņemtais sporta inventārs ir labs 
līdzeklis, lai risinātu biomotoro 
spēju un prasmju apguves attīs-
tību un rezultativitāti. Jaunais, 
krāsainais un daudzveidīgais in-
ventārs (izpletnis, riņķi, barjeras, 
lielais stafetes komplekts, bum-
bas ar smaidiņiem un citi) rada 
bērnos pozitīvu psiholoģisko mik-
roklimatu, emocionālo gandarīju-
mu un vēlmi aktīvi darboties spor-
ta nodarbībās. Izvēlētais sporta 
inventārs atbilst pirmsskolas ve-
cuma bērnu attīstības īpatnībām 
un vajadzībām un palīdzēs nodro-

šināt valsts pirmsskolas izglītības 
vadlīnijām atbilstošas fiziskās 
aktivitātes. Pareizi attīstot bērnu 
fiziskās prasmes, tiks uzlabota 
bērnu stāja, līdzsvara un kustī-
bu koordinācija, precizitāte un ar 
jauno inventāru tas tiks paveikts 
mūsdienīgā, drošā, daudzveidīgā 
un radošā vidē.»

Arī pārējās novada skolās, tā-
pat kā iepriekšējā gadā, tika pa-
pildināts sporta inventāra klāsts.

Iecavas vidusskolas audzēk-
ņiem sporta stundās nu būs pie-
ejams jauns augstlēkšanas dis-
ciplīnas aprīkojums, vingrošanas 
paklāji un soli, barjeras, volejbola 
statīvi un tīkls, rezultātu tablo, 
nūjošanas nūjas. Iecavas inter-
nātpamatskolā audzēkņi sporta 
stundās jau izmanto jaunos vin-
grošanas paklājus un bauda flor-
bola spēli ar jaunām nūjām.

Dzimtmisas pamatskola kā 
iestāde, kas iesaistījusies EKO 
skolu kustībā un lielu vērību velta 
sporta nodarbībām ārā, ir ieguvu-
si āra vingrošanas aprīkojumu, 
ko vingrojumu un vingrinājumu 
prasmju apguvei varēs izmantot 
visi skolas audzēkņi. 

Jaunieguvumi no projekta ir 
arī Zālītes speciālajā internātpa-
matskolai – florbola inventārs, 
basketbola un futbola bumbas, kā 
arī uzlabots novusa spēles aprīko-
jums.  Šīs skolas audzēkņiem ir 

ārkārtīgi būtiski attīstīt veiklību, 
uzmanību, precizitāti, koordināci-
ju un daudzas citas prasmes, kā 
arī pilnveidot iemaņas komandu 
sporta veidos. Izmantojot jauno 
sporta inventāru, tiks nodrošinā-
ta gan attiecīgo sporta veidu pras-
mju pilnvērtīga apguve, gan arī 
radīta iespēja bērniem un jaunie-
šiem brīvo laiku pavadīt daudzvei-
dīgās sporta aktivitātēs, spēlējot 
basketbolu, futbolu, florbolu un 
novusu.

Īstenojot projektu, tika sa-
sniegts izvirzītais mērķis – uz-
labot Iecavas novada vispārējās 
izglītības iestāžu, tajā skaitā arī 
pirmsskolas izglītības iestāžu, 
sporta inventāra (materiālo) bāzi, 
tādējādi sekmējot attiecīgā vispā-
rējā izglītības posma vajadzībām 
atbilstošu vingrojumu un vingri-
nājumu pamatprasmju apguvi. 
Tiks veicināta izglītojamo izpratne 
par veselīgu dzīvesveidu un vēlme 
regulāri piedalīties sporta nodar-
bībās, nostiprinot un uzlabojot 
veselību, attīstot fiziskās spējas, 
sekmējot harmonisku fizisko un 
garīgo attīstību. 

Projekta «Sporta inventāra  
iegāde Iecavas novada vispārējās 
izglītības iestādēs» kopējā sum-
ma ir 9544 eiro: 50% apmērā  
(4772 eiro) tas ir finansēts gan no 
Latvijas valsts budžeta, gan no 
pašvaldības līdzekļiem.  
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Reklāma un sludinājumi : : :

Aicina darbā : : :

◊  Smilts, grants, šķembas, melnzeme, 

kūtsmēsli, būvgružu izvešana

◊  Pašizgāzējs ar 12 m3 konteineru

(konteineru īre 12 m3 un 18 m3)

◊  Ķēžu ekskavatora pakalpojumi

◊  Universālā ekskavatora pakalpojumi

Tālr. 29457686.

SIA «SKUjEnIEKI» pārdod:
- dažādu veidu malku, t. sk. 
skaldītu malku un nomaļus;
- zāģmateriālus pēc 
pasūtījuma.
tālr. 29452087.

Vēlas īrēt : : :

Pārdod : : :

Vēlas strādāt : : :

AS «Latvijas Gāze» 
ekspluatācijas iecirknis 

«Gāzes transports»  
informē, ka laika periodā 

no 4. septembra līdz  
21. decembrim paredzēti  

remonta darbi 
pārvades gāzesvada 

Iecava-Liepāja Dn500 
ekspluatācijas aizsargjoslā, 

zemes gabalā «Arumi», 
kadastra Nr.40640090046. 

Papildu informāciju var 
saņemt no Ražošanas un eks-
pluatācijas dienesta inženieres  
J. Redisas pa tālr. 67819008.

AUTOSKOLA ZAMS        
Edvarta Virzas ielā 21a  (pretī autoostai)         

95. kods ; A; B; C; D; E kateg.              
velosipēdu un mopēdu vadītāju kursi           

   piesakies: www.zams.lv     
   tālr. 29121985; 28482101   
NO vELOSiPēDA LīDZ AUTOBUSAM 

Uz tikšanos mācībās! Zemnieku saimniecībai «Bitītes» 
vajadzīgs(-a) strādnieks(-ce) 
burkānu šķirošanai.  
Tālr. 26246870. 

Iecavas novada pašvaldības  
iestāde «Iecavas novada So-
ciālais dienests» aicina darbā
PSIHOLOGU (prasības: augstā-
kā izglītība psiholoģijā; vēlama 
darba pieredze psiholoģijas 
jomā ne mazāk kā divi gadi) 
un SOCIāLO PEDAGOGU
(prasības: izglītība - sociālā 
pedagoga kvalifikācija).
Pieteikties pa tālruni 63942240, 
CV sūtīt uz e-pastu: 
socdienests@iecava.lv.

SIA «UVO RIG» Dzimtmisā  
vajadzīgs šoferis (C kategorija, 
95. kods). Tālr. 29120419.

Dažādi : : :

Zemes apstrāde: aršana, dis-
košana, vagošana, mazdārziņu 
frēzēšana, teritorijas appļau-
šana, planēšana ar buldozeru. 
Transporta pakalpojumi ar 
traktoru: iekraušana, izkrauša-
na, melnzemes piegāde. Zemes 
sagatavošana piemājas mauriņa 
izveidošanai.  
Tālr. 29555118.

Apbedīšanas birojs «Krustceles» 
izgatavo un uzstāda kapu pie-
minekļus, apmales un futrāļus 
no granīta pēc individuāliem 
pasūtījumiem. Tālr. 25505772, 
e-pasts: krustceles.lv@inbox.lv.

Sertificēta skursteņslaucītāja 
pakalpojumi.  
Tālr. 28265306.

portatīvo datoru.  
Tālr. 25642435. Iecavas novada SKOLU 

SACEnSīBAS fUtBOLā 
17. septembrī plkst.15:00  

6.-7. klasēm. 

No 13. septembra līdz  
28. septembrim 

BēRnU fUtBOLA tURnīRS  
«IECAvAS KAUSS – 2014». 

Turnīrs notiek  
šādās vecuma grupās: 

2008. g. dz. - 13. septembrī
2004. g. dz. - 20. septembrī 
2007. g. dz. - 21. septembrī 
2003. g. dz. - 27. septembrī
2006. g. dz. - 28. septembrī

Iecavas novada sporta sko-
las «Dartija» SACEnSīBAS 

vIEGLAtLētIKā  
2003.-2004. g. dzim. un

2001.-2002. g. dzim. 
22. septembrī.

OLIMPISKāS DIEnAS  
pasākumi 26. septembrī.

Iecavas novada skolu 
RUDEnS KROSS

24. septembrī plkst. 8:30.

Stadionā

Parkā

LjBL-Latvijas Republikas 
čempionāts basketbolā  

Iecava – Rīga/Pārdaugava
27. septembrī plkst. 11.00; 
12.30; 14.00; 15.30; 17.00.  

Sporta namā

Sieviete (no Bauskas novada,
ir aprūpētāja sertifikāts) meklē
aprūpētāja, auklītes vai sarga 
darbu. Tālr. 20659205.

telpas komercdarbībai  
120 - 200 m2 Iecavas centrā. 
Tālr. 26488495.

Pateicības : : :

PII «Dartija» audzēkņi pateicas 
mūsu lieldraugiem «R Grupai» 
par lieliskajām atstarojošajām 
vestēm - visi būsim droši un 
redzami! (attēlā)

Iecavas 
Mūzikas un 
mākslas 
skolas 
kolektīvs  
un direktore 
Ineta 
Pilverte vēlas pateikt LIELU 
PALDIES nezināmajam 
iecavniekam, kurš  
2. septembrī, jaunā mācību 
gada uzsākšanas dienā, skolai 
uzdāvināja praktiski jaunu 
čellu! Lai gan čella klases vēl 
pagaidām nav, jaunajā skolā 
centīsimies atvērt arī čella 
klasi un ar prieku atcerēsimies  
2014. gada 2. septembri, 
kad «tika ielikts pirmais 
pamatakmens»  
čella klases izveidē!

Sirsnīgs paldies 
Neatliekamās palīdzības 
Iecavas brigādei par  
19. augusta vakarā sniegto 
palīdzību un visiem, kas 
palīdzējuši atveseļošanās 
periodā: medicīnas māsai 
Silvijai Kopei, Valijai 
Rāzmanei, Birutai Freibergai, 
Sarmītei Zakarītei un visiem 
pārējiem, kas juta līdzi 
grūtajā dzīves periodā. 

Anna Krūmiņa


